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PRO Distriktet Jämtlands län 

    

Protokoll fört vid PRO Jämtlands läns distrikts ÅRSMÖTE 
Datum: 2023-04-03 
Tid: 10.00 – 12.00 
Plats: Totohallen Travet 
§§ 1 - 20 

 

§ 1 Mötet öppnas 

Ordförande Leif Persson hälsar alla välkomna. Vi är många, vi är viktiga, vi kan på-

verka till exempel genom att träffa politiker och ha öppna möten. Men i dag har vi 

årsmöte. Än en gång välkommen! Han förklarar därmed mötet öppnat. 

 

§ 2    Beslut om kallelse skett stadgeenligt 

Kallelse gick ut 20/2. Årsmötets deltagare anser sig kallade i stadgeenlig ordning. 

 

§ 3 Ombudsupprop 

Ombuden avprickas och listan utgör röstlängd. 58 deltagare varav 39 är röstberätti-

gade. 

 

§ 4 Fastställande av dagordning 

Den föreslagna dagordningen godkänns. 

 

§ 5 Val av funktionärer för årsmötet 

 Årsmötet beslutar utse följande funktionärer för årsmötet: 

a) Ordförande: Harriet Jorderud 

b) Sekreterare: Elsy Johansson 

c) Justerare tillika rösträknare: Ingegerd Lundebo och Eva Simonsson. 

 

 § 6 Styrelsens berättelse för 2022 

 Harriet Jorderud går igenom verksamhetsberättelsen rubrikvis. 

 Maria Frank, PRO Torvalla, saknar redovisning av PRO-vetarna. Det är tråkigt att det 

förbigåtts då Torvallas lag tog sig ända till riksfinalen. Det är viktigt att det uppmärk-

sammas, både för deltagande lag, samt för övriga medlemmar att se vilka kunskaper 

det finns i länet. 

 

 Leif Åberg, PRO Brunflo, saknar fortfarande redovisning av medlemsantal trots att 

det är redovisat totalt antal medlemmar i länet för våra 38 föreningar. 

 Elisabeth Persson-Grip, PRO Hammerdal, Tycker att nya styrelsen ska återkomma 

med en kort redogörelse över medlemsutvecklingen. 
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 Ingrid Erixon kommer att ta fram redovisning för 1:a kvartalet 2023.  

 

 Leif Åberg saknar också redovisning av lottförsäljningen som har stor betydelse för 

föreningarnas ekonomi. Redovisning av lottförsäljningen finns i årsberättelsen sid 9.  

 Årsmötet ger styrelsen i uppdrag att framställa ett tillägg till årsberättelsen. 

 Årsmötet beslutar därefter att godkänna styrelsens berättelse och lägga den till hand-

lingarna. 

 

§ 7 Ekonomisk berättelse för 2022 

 Anitha Olofsson föredrar den ekonomiska berättelsen.  

 2022 gav ett bra ekonomiskt resultat, delvis på grund av kvarvarande effekter från 

pandemiåren. Avsättningen 2021 användes till ordförandekonferensen på Wången då 

föreningarna inte behövde belastas med några kostnader för mat och logi.  

 En liknande avsättning görs av 2022 års medel för att under hösten kunna genomföra 

någon form av Wångendagar där distriktet står för alla kostnader. 

 Resultaträkningen visar intäkter på 911 950 kr och kostnader på 735 961 kr vilket ger 

ett resultat, efter erhållen ränta på 47 kr på 176 037 kr. Efter avsättningen på 150 000 kr 

så blir årets resultat 26 037 kr. 

 Det finns en not till resultaträkningen som visar hur distriktets medel är placerade. 

  

 Studiefonden redovisas separat trots att den ingår i distriktets balansräkning.  

 Medlen i den utgörs av minnesgåvor och övriga gåvor. Medlen kan sökas från den om 

föreningarna drabbas av kostnader vid utbildning av funktionsansvariga. 

 Studiefondens behållning uppgår till 47 681 kr. 

 Årsmötet beslutar godkänna den ekonomiska berättelsen och lägga den till handling-

arna. 

  

§ 8 Revisorernas berättelse för år 2022 

 Lars-Ove Lundeteg läser upp revisionsberättelsen. 

 Årsmötet beslutar att lägga revisionsberättelsen till handlingarna.  

 

§ 9 Fastställande av resultat- och balansräkning 

 I enlighet med revisorernas förslag beslutar årsmötet att fastställa resultat- och ba-

lansräkning och överför årets resultat, 26 037 kr i ny räkning. 

 

§ 10 Beslut om ansvarsfrihet                  

I enlighet med revisorernas förslag beslutar årsmötet bevilja styrelsens ledamöter an-

svarsfrihet för räkenskapsåret 2022. 

 

 



Sida 3 av 7 
 

 

PRO Distriktet Jämtlands län 

§ 11 Beslut om arvoden till styrelse, revisorer och ämnesansvariga 

Valberedningen föreslår oförändrade arvoden för 2023. 

Valberedningens ordförande Roland Johansson redogör muntligt för de arvodespro-

cent och belopp som föreslås. Prisbasbelopp 2023 är 52 500 kr.  

 

Årsarvoden: 

Ordförande   15% av prisbasbeloppet 

Vice ordförande   15% av prisbasbeloppet 

Kassör    15% av prisbasbeloppet 

Sekreterare   15% av prisbasbeloppet 

Studieorganisatör   10% av prisbasbeloppet 

Ledamöter i AU     5% av prisbasbeloppet  

 

Övriga arvoden: 

Revisorer     600 kr/person 

Kommunikationsansvarig  3 000 kr  

Lotteriansvarig   2 500 kr 

Friskvårdsansvarig  1 200 kr 

Försäkringsansvariga  1 200 kr (600 kr/person) 

Hemsidesansvarig   1 500 kr 

Konsumentansvarig  1 200 kr 

Ansvarig för RPR och KPR J/H   2 000 kr 

Ansvarig för medlemsregister  1 500 kr 

Ansvarig för IT-frågor  1 200 kr 

Valberedning      600 kr/person 

PRO-kontakt   1 200 kr 

 Årsmötet beslutar enligt valberedningens förslag. 

    

§ 12  Beslut om reseersättning  

Valberedningen föreslår att reseersättning utgår enligt statlig norm med 25 kr/mil el-

ler billigaste färdsätt.  

Årsmötet beslutar enligt valberedningens förslag.    

 

§ 13  Beslut om antal styrelseledamöter och ersättare 

 Valberedningen föreslår att antal styrelseledamöter ska vara 9 samt antal ersättare 3. 

 Årsmötet beslutar enligt förslaget. 

 

§ 14 Val av styrelse 

Årsmötet beslutar enligt valberedningens förslag att välja följande personer till upp-

drag i styrelsen mm: 
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a)   Ordförande för 1 år  Gertrud Nygren (nyval) 

b) Kassör för 2 år   Anitha Olofsson (omval) 

c)   Studieorganisatör  för 2 år  Vakant, styrelsen informerar att man be-

slutat adjungera Eva Britt Björk till styrelsen som studieorganisatör 

d) Två ordinarie ledamöter för 2 år + Ingrid Erixon (nyval) 

    Inger Breil (omval) 

   En ledamot för 1 år  Tomas Hägg (nyval) 

e)   Tre ersättare för 1 år  Eva Simonsson (nyval) 

     Kerstin Åberg (omval) 

     Bernt Nygren (omval) 

f)    En revisor för 2 år  Lillemor Rydow (omval) 

g) Två revisorsersättare för 1 år  Melker Kjellgren (omval) 

    Berit Söderholm (omval) 

 

Styrelseledamöter med 1 år kvar Elsy Johansson 

    Siv Risberg-Borgh 

    Åke Edin 

    Mats Danielsson  

 

§ 15  Övriga val 

 Årsmötet beslutar enligt valberedningens förslag att välja följande personer till öv-

riga uppdrag. Ledamöter till valberedningen föreslås av styrelsen. 

a) En ledamot i valberedningen för 3 år Madelene Östlund, PRO Bräcke 

b) En ersättare i valberedningen för 1 år Lisa Hansson, PRO Myssjö-Oviken 

c) Ansvarig för IT-frågor  Styrelsen 

d) Ansvarig för friskvård  Gertrud Nygren 

e) Ansvarig för konsumentverksamheten Elsy Sandbom 

f) Ansvarig för PRO medlemsregister och registeradministratör GDPR Ingrid Erixon 

g) Ansvarig för PRO rikslotteri, trippelskrapet   Majlis Ek 

h) Ansvarig för distriktets hemsida, webbredaktör  Kaj Eriksson 

i) Ansvarig för försäkringsfrågor Mats Danielsson och Kerstin Åberg 

j) Ansvarig för kommunikation/opinion Au 

k) Ansvarig för PRO kontakt/medlemsvärvning Au 

l) Ansvarig för RPR och KPR  Harriet Jorderud 

        

Roland Johansson, sammankallande i valberedningen, uppmanar alla att vara mer 

aktiva i nomineringsprocessen. Av 38 föreningar har endast 9 föreningar nomine-

rat. Han hoppas att det blir bättre till nästa år. 
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§ 16 Behandling av motioner och övriga förslag 

Inga motioner eller övriga förslag har inkommit. 

 

§ 17 Information från verksamhetsansvariga    

 Friskvård:  Gertrud Nygren. Vid friskvårdsutbildningen i Brunflo kom det fram öns-

kemål om att kunna komma in på boenden och erbjuda friskvård till dem som bor 

där. En diskussion med föreningarnas friskvårdsansvariga om vad de behöver kom-

mer att genomföras. 

 Hon går också igenom PRO Riks utbud av riksmästerskap under året. Den nationella 

friskluftsdagen blir 27/9. Föreningarna är inte bundna av den dagen utan kan själva 

bestämma dag. Att få prova på något nytt uppmuntras. 

 PRO-vetarna har regionfinal 29/8. Innan dess ska distriktsfinalerna vara genomförda. 

 Karl-Erik de Faire pratar gåfotboll, tycker det är bra för oss äldre men undrar om för-

säkringen gäller om man skadar sig under match. Det gör den! 

 Gertrud Nygren säger att Benny Brovinger gärna kommer ut till föreningarna och be-

rättar om gåfotbollen. 

 

 Konsumentansvarig. Elsy Sandbom. Prisundersökningen visade att Maxi var billigast 

i länet och landet. Hon har nu jämfört priserna i flera affärer sedan de gått ut med att 

de sänkt priserna.  

 Hon jobbar också med att försöka få till att pensionärer ska få åka gratis buss. 

 Inger Breil har suttit i RPR och stridit i samma fråga under de senaste två mandatperi-

oderna och Regionen har fortfarande inte bestämt sig. 

 Lars-Ove Lundeteg berättar att i Sundsvall får även besökande pensionärer köpa må-

nadskort för 100 kr. 

 Anna-Liisa de Faire påpekar att även besökande pensionärer bör inkluderas. 

 Elsy Sandbom: Det är ju på förslag att ta bort parkeringar. Med en utbyggd kollektiv-

trafik behöver inte pensionärer ta bilen in till stan. 

 Åke Edin: Om vi från övriga länet vill besöka stan så funderar vi på om vi är väl-

komna. Var ska vi ställa bilen? 

 Styrelsen får i uppdrag att ta upp frågan om parkeringsplatser, särskilt med hänsyn 

till de som bor ute i länet med Östersunds kommun. 

 Elisabeth Persson-Grip är nyinflyttad till Hammerdal och upplever att transporterna 

är det största problemet. Dessutom är de uppdelade på olika utförare. Hur ska vi lösa 

det i glesbygd? Hon tycker det är en utsökt viktig fråga att få åka gratis buss under 

vissa tider. En generös färdtjänst kan vara ett komplement. 

 

 Det är viktigt att pensionärsråden jobbar med detta. Vi har ett gemensamt ansvar. 



Sida 6 av 7 
 

 

PRO Distriktet Jämtlands län 

 Styrelsen får i uppdrag att ta kontakt med Östersunds kommun om hur man kan 

ordna att parkeringsplatser finns i Östersunds centrum de för besökare som kommer 

utifrån övriga länet. 

 

 Medlemsregister. Ingrid Erixon kommer att hålla utbildning i medlemsregistret Ha-

rald 12 och 19 april. Registeransvariga ska gå igenom kurs i medlemsregistret. Det är 

roligt att även styrelseledamöter kommer med i kurserna. 

 

 Försäkringsfrågor. Kerstin Åberg är ansvarig i södra delen av länet. Hon kan komma 

ut till föreningarna och informera om försäkringarna. Nya medlemmar har gratis 

olycksfallsförsäkring i 3 månader. 

 Leif Åberg meddelar att när man tecknar hemförsäkring har man 5 timmars gratis 

rådgivning via Familjens jurist. 

 

 Hemsidan. Kaj Eriksson startar med att fråga om vi ofta är inne på distriktets hem-

sida? Han kan se att det är ca 3 besök per dag. På Brunflos hemsida är det ca 30 besök 

per dag! Han håller utbildning i hemsidan tillsammans med Ingrid Erixon. 

 Det börjar hända lite på hemsidesfronten nu. Fler föreningar använder den. 

 

 RPR/KPR. Harriet Jorderud är nytillträdd på posten. RPR har haft två möten hittills i 

år. Agendan är full av sjukvård, trafik och övriga frågor. Ni ute i länet, ge uppdrag till 

ansvariga i KPR och RPR. Rapport från RPR finns, efter varje sammanträde, på PRO-

distriktets hemsida 

 Reseservice för sjukresor och patienthotell har en anskrämlig hantering.   

 Inger Breil fick, innan hon slutade i RPR, löfte att ett sjukreseråd skulle inrättas. 

  

Studier. Anitha Olofsson välkomnar att vi får adjungera Eva-Britt Björk till styrelsen i 

studiefrågor. Anitha menar att studierna har legat lite på is. Planerad studieupptakt 

tillsammans med ABF till länets samorganisationer och föreningar blev inte som det 

var tänkt. Distriktet bestämmer inte vilka studier föreningarna ska bedriva. Förening-

arna är suveräna. Anitha ser gärna att vi har funktionsutbildningar i egen regi. Hon 

har utbildat kassörer och revisorer i ABF:s regi men då är det öppet för andra före-

ningar. PRO Riks kommer ut med en ny kassörsutbildning och de jobbar på en ny ut-

bildning för valberedare. 

Till hösten kommer distriktet ut till föreningarna/samorganisationerna. 

 

 § 18 Övrig information 

 Gertrud Nygren har tagit fram siffror om medlemsutvecklingen i hela landet. För pe-

rioden 1/1 – 28/3 2023 har PRO får 5 600 nya medlemmar men samtidigt så är det 7 300 

som lämnat PRO. Det blir ett minusresultat på 1 700 medlemmar. 
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 För motsvarande period 2022 så är siffrorna så här: Nya medlemmar 3 600, förlorade 

medlemmar 7 200. Minussaldo 2 500.  

 Medlemstappet är glädjande nog något bättre 2023, 800 färre som klivit av. 

 

 Elsy Sandbom undrar hur många det är som har brandfilt och pulversläckare hemma. 

Det visar sig vara ganska många. Det är bra för hon fick sig en tankeställare då hon 

bodde i huset där det exploderade i hissen. 

 

 Leif Åberg undrar hur många som har appen 112 installerad i sin mobiltelefon. Det 

ska vara 4 gröna bockar för att den ska vara rätt inställd och aktiv. 

   

§ 19 Tid och plats för 2024 års årsmöte 

 Styrelsen föreslår att nästa årsmöte ska ske 9 april 2024 i publikhallen vid travet. 

 Årsmötet beslutar enligt styrelsens förslag. 

   

§ 20 Avslutning 

Harriet Jorderud tackar för förtroendet att ha fått leda årsmötet och lämnar över ordet 

till distriktets nya ordförande Gertrud Nygren. 

Gertrud avtackar Stefan Fax och Karin Jirden i valberedningen som valt att kliva av 

sina uppdrag. Eftersom de inte är med på mötet så får de blomcheckar hemskickade. 

Med en blombukett tackar hon också Harriet Jorderud och Elsy Johansson som varit 

årsmötets ordförande och sekreterare. 

 

Sist men inte minst avtackas Leif Persson med stående applåder av årsmötesdelta-

garna. Han har varit PRO-distriktets ordförande i 11 år. 2011 efterträdde han Jöns-Ber-

til Eriksson. Gertrud har läst protokollet från det första Au-mötet Leif var med på och 

det visar att det var samma frågor och problem som diskuterades då som i dag. Leif 

har varit PRO:s ansikte utåt och har alltid tänkt på dem som har det sämst. Han har 

drivit frågor för att fattiga pensionärer ska ha ett så behagligt liv som möjligt. Han har 

gjort mycket för dem. 

Leif tilldelas PRO:s förtjänsttecken och får presentkort på böcker samt en blomma. 

 

Med detta förklarar Gertrud årsmötet 2023 avslutat. 

 

 

 ………………………………….            …………………………… 

 Harriet Jorderud, mötesordförande                      Elsy Johansson, mötessekreterare 

 

 …………………………………..           ……………………………………. 

 Ingegerd Lundebo, justerare           Eva Simonsson, justerare 


